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El sindicat i la direcció del 
departament de bombers es 
reuneixen avui en la que po-
dria ser l’última trobada que 
mantinguin les dues parts per 
intentar trobar una sortida 
consensuada a la situació que 
es viu en el si del cos especial. 
Encara que la direcció pot rea-
litzar una última proposta que 
convenci els representants dels 
agents, la junta de l’Associació 
de Bombers d’Andorra (ABA) 
va qualificar ahir com a “ne-
gra” i “improbable” la possibi-
litat que es pugui arribar a un 
acord satisfactori.  

Tot i que les dues parts han 
intentat acostar posicions du-
rant els últims compassos de 
l’any 2008, la junta del sindicat 
va assegurar ahir que “el que 
se’ns ha proposat fins ara no 
ha agradat”. Els responsables 
de l’ABA es van mostrar de-
cebuts amb el plàning previst 
per al 2009, ja que, segons van 
explicar ahir, es vol fer un “rea-
justament” de la situació creada 
durant l’any passat. En aquest 
sentit, la junta de l’ABA va la-
mentar que “durant el 2008, 
alguns dels agents van fer prop 

de 300 hores menys que les que 
estaven establertes, mentre que 
d’altres en van haver de fer fins 
a 350 de més”. Segons l’ABA, la 
direcció vol compensar aques-
tes diferències durant els pri-
mers mesos d’aquest any, un fet 
que no ha agradat. 

Segons les fonts consulta-
des, la direcció va proposar 
també al sindicat la possibilitat 
de començar els torns de 24 ho-
res el divendres en lloc de fer-
ho el dissabte, tot i que el sin-
dicat considera que l’oferiment 
és insuficient.  

canvi en les relacions
Malgrat que l’Associació de 
Bombers ha deixat en suspens 
els actes reivindicatius durat 
les negociacions amb la di-
recció, des del sindicat es va 
avançar ahir que, en el cas que 
finalment no s’arribi a un acord 
satisfactori, tornaran a realit-
zar mesures de pressió. Durant 
l’any passat, les accions més 
destacables van ser les d’àmbit 
legal, ja que els representants 
dels agents de bombers van 
portar a la via administrativa 
i judicial diverses normatives 
engegades per la direcció del 
cos especial. 

El sindicat de bombers veu improbable 
que s’arribi a un acord amb la direcció

cossos especials
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L’ABA discrepa del plàning proposat per al 2009 i considera insuficients les propostes rebudes

La comissió de Finances i Pres-
supost va decidir ahir fer una 
última reunió aquest divendres 
per tancar la negociació de les 
esmenes del projecte de llei del 
pressupost per a l’exercici 2009. 
El vicepresident del grup parla-
mentari liberal, Jaume Serra, va 
confirmar que el PLA ha renun-
ciat al finançament a llarg termi-
ni del túnel dels Dos Valires, tot 
i que el punt pendent de negoci-
ació és la resta d’infraestructu-
res que CDA+S21 va demanar 
posposar, com el vial de la Mas-
sana, i que el PLA considera que 

s’han de mantenir ja que “només 
s’han pressupostat els projectes, 
no és la inversió en si”. 

No obstant, Serra creu que 
aquest divendres s’arribarà a 
un acord amb els centristes per 
tirar endavant el pressupost. 
El president de CDA+S21, En-
ric Tarrado, no va voler fer cap 
declaració fins ahir, mentre que 
el conseller socialdemòcrata 
Vicenç Alay també va manifes-
tar el seu convenciment que el 
pressupost s’aprovarà gràcies 
als vots de CDA+S21, tot i la-
mentar que cap grup hagi tin-
gut la voluntat de plantejar un 
“pressupost de consens”.

Jaume Serra es va mostrar op-
timista pel que fa a l’acostament 
de posicions amb CDA+S21 i va 
afirmar que l’actitud centrista 
“és força raonable”. El vicepre-
sident del grup parlamentari 
liberal va apuntar també que 
els seus socis de Govern en cap 
moment s’han tancat en banda, 
i que per tant l’aprovació del 
pressupost “es podrà resoldre”. 
Pel que fa a les esmenes pre-
sentades per CDA+S21, el PLA 
espera mantenir el pressupost 
per iniciar infraestructures com 
el vial de la Massana, l’heliport 
i l’escola d’Escaldes, tot i que 
ha renunciat al finançament a 

llarg termini de les obres del tú-
nel dels Dos Valires, les despe-
ses del qual es pagaran “a final 
d’obra”, segons va confirmar 
ahir Serra.

De la seva banda, Vicenç Alay 
va explicar que a la reunió d’ahir 
van quedar pendents dos blocs 

d’esmenes: les presentades pels 
centristes que afecten el finan-
çament de les grans infraestruc-
tures i les presentades pel PS 
que fan referència a la manca de 
pressupost perquè la Llei de la 
Caixa Andorrana de la Seguretat 
Social (CASS) entri en vigor. 

El PLA espera tancar avui 
un pacte amb CDA+S21 per 
aprovar els pressupostos

finances
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Jaume serra i lurdes font conversen després d’una sessió de consell General.

Bartumeu apostarà per millorar el clima laboral del cos 
“a través del diàleg” si guanya les eleccions

El cap de l’oposició, Jaume Bartumeu, va visitar 
ahir els bombers de la caserna de Santa Coloma, 
acompanyat de la cònsol major d’Andorra la Vella, 
Rosa Ferrer, i del conseller general Jordi Font, en 
una trobada en què va destacar la necessitat de 
millorar l’ambient de treball. “El director diu que hi 
ha un percentatge de baixes molt elevat, i això de-
nota que hi ha un clima laboral que no és bo”, va 
dir Bartumeu, que va afegir que “s’ha de canviar el 

clima laboral i això es fa a través del diàleg”. Bartu-
meu va assegurar que la situació actual “no es pot 
aguantar més” i va lamentar que el departament 
de bombers “sempre ha estat un cos que funci-
ona i jo crec que actualment funciona de manera 
deficient i manifestament millorable”. Finalment, el 
cap de l’oposició va dir que es tracta d’“una situ-
ació que hem de canviar en defensa de l’interès 
general i dels professionals que estan aquí”.
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